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Heermoes 

Voorjaar 

Het is voorjaar. Veel gevleugelde zomergasten zijn weer in het Diemerpark aangekomen 
en zijn bezig met het maken van - of zorgen voor - nageslacht. Bijzondere vogels, zoals 
blauwborst, nachtegaal, snor, Cetti’s zanger, matkop, koekoek, gierzwaluw en 
krooneend, zijn intussen al terug in het park. Op het moment dat we deze Nieuwsbrief 
sturen wachten we nog op spotvogel, sprinkhaanzanger en bosrietzanger. 

 
Blauwborst Koekoek Matkop Spotvogel Krooneend 

Het Diemerpark is primair een natuurpark. Het heeft een grote biodiversiteit.  Dat willen we 
graag zo houden. En we willen graag nog meer dieren verleiden om zich, al dan niet voor een 
periode in het jaar, in het Diemerpark te vestigen. Daarom zijn we blij met de torenvalkkast die 
onlangs is opgehangen in een hoogspanningsmast. Welke torenvalk wil daar nu niet wonen? 

Wonen, willen in ieder geval veel mensen in Amsterdam. Nu er weer volop financiële 
mogelijkheden zijn, komen op IJburg de bouwkranen voor nieuwe woningen terug. De komst 
van nieuwe IJburgers brengt de behoefte aan voldoende en tijdig gerealiseerde 
sportvoorzieningen met zich mee. Dat geeft druk op het sportterrein in het Diemerpark. En 
daarmee zijn we aanbeland bij het eerste onderwerp in deze Nieuwsbrief.    



Ontwikkelingen in en rond het park 

Veel te weinig sportvelden in IJburg 2e fase 

Op dit moment wordt er gewerkt aan de bouw van (1.500) woningen op het nieuwste eiland van 
IJburg, het Centrumeiland. Ondertussen is de gemeente ook al bezig met de ontwikkeling van de 
laatste eilanden, het Strandeiland en het Buiteneiland. Het Strandeiland, voorheen 
“Middeneiland” genoemd, wordt het grootste eiland van IJburg. Daarop komen, althans volgens 

de planning, 8.000 woningen. Het Buiteneiland zou groen en “min of meer” onbebouwd blijven 
als “een cadeau aan de stad”.  

 
Afb. : Het Parool, 16-02-2018 

Op 17 april was er een informatieavond georganiseerd door de gemeente, waarin werd getoond 
hoe een en ander er ongeveer uit zou gaan zien.  

Vanaf het prille begin van de ontwikkeling van IJburg werd ervan uit gegaan dat er  in de “2e 
fase van IJburg (= Centrumeiland/Strandeiland/Buiteneiland) sportvelden zouden komen die 
ook bedoeld waren voor bewoners van de 1e fase (= Steigereiland/Haveneiland/Rieteilanden).  

In de Uitgangspuntennotitie van het Stedenbouwkundig Plan voor het Strandeiland staat: “Op 
Strandeiland komen sportvelden. Dit wordt het tweede sportpark naast Diemerpark voor 
IJburg.”  
Dit bleek op de informatieavond erg tegen te 
vallen. Op tekeningen die werden getoond, stonden in 
de ‘Pampusbuurt’ (zie afb.) slechts twee sportvelden 
getekend. In de ‘Muiderbuurt’ was, los daarvan, nog 
een perceel ‘sport’ (Cruyff Court?) gepland.  

Dit duidt allesbehalve op een intentie om in IJburg 2e 
fase een volwaardig ‘sportpark’ aan te leggen. Over 
waar er bijvoorbeeld een clubgebouw voor een 
sportvereniging zou moeten komen, was bijvoorbeeld 
ook nog niet nagedacht.  Kortom, wat er nu gepland 
wordt, is ruim onvoldoende om te voldoen aan de behoefte aan sportvelden voor de bewoners 
van IJburg.  

Omdat we daarvan negatieve gevolgen vrezen voor het Diemerpark, maken we ons er grote 
zorgen over. Door het gebrek aan sportvelden in de 2e fase IJburg, die bovendien pas in een laat 
stadium gerealiseerd zouden worden, zal er namelijk grote druk blijven om het sportterrein in 
het Diemerpark (verder) uit te breiden. Dat zou voor het Diemerpark betekenen: de komst van 
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grote clubgebouwen, uitbreiding van het parkeerterrein, verlies aan ruimte en ‘parkbeleving’ 
voor de parkbezoeker, nog grotere lichtvervuiling en geluidsoverlast dan nu al het geval is en 
last but not least schade aan de natuur. Dit laatste door verlies aan broed- en foerageergebied 
voor vogels en door verlies aan bloemrijke vegetatie waardoor de dramatische afname van 
insecten zoals vlinders en bijen nog erger zal worden. Dat is uiteraard zeer onwenselijk, des te 
meer omdat deze evolutie niet alleen hier op IJburg speelt, maar in heel Nederland.   

Om die reden hebben we op 23 april ingesproken bij de eerste vergadering van de pas 
geïnstalleerde stadsdeelcommissieleden van IJburg/Zeeburgereiland. We hebben gevraagd om 
er bij de centrale stad op aan te dringen dat er in de 2e fase (op tijd) voldoende sportvelden 
komen. De voorzitter deelde mee dat de stadsdeelcommissie vóór de vaststelling van de 
definitieve inrichting van de nieuwe woonwijk nog in de gelegenheid gesteld zal worden advies 
uit te brengen. Wordt vervolgd. 

Onduidelijkheid over openstelling van het parkeerterrein 

Op 26 februari waren we voor een hoorzitting bij de Raad van State in Den Haag. Aan de orde 
was ons hoger beroep tegen de verkeersbesluiten die er 
genomen waren in verband met de openstelling van het 
parkeerterrein in het park.  

Er zou volgens ons een duidelijk ‘venstertijdenbesluit’ 
moeten bestaan over wanneer het parkeerterrein 
opengesteld mag zijn: wanneer de verzinkbare paal in de 
Oeverzeggestraat omlaag/omhoog moet zijn en  wanneer 
de wisselverkeersborden in de Oeverzeggestraat en langs 
het Dick Hilleniuspad moeten aangeven dat het pad  wel 
of niet een  fietspad is. Zo’n besluit ontbreekt. De 
gemeente wil de opening van het parkeerterrein laten 
afhangen van het wedstrijdprogramma van de 

voetbalbond (KNVB) en de hockeybond (KNHB). Wij waren, en zijn dat nog steeds, van mening 
dat dit geen wettelijke basis heeft. Helaas slaagden we er (vooralsnog) niet in de Raad van State 
daarvan te overtuigen.  
Helemaal zinloos was het door ons ingestelde beroep evenwel niet. Want, in tegenstelling tot 
wat de (ex-) bestuurscommissie eerder beweerde, is nu door de gemeente duidelijk gesteld dat 
het parkeerterrein op door-de-weekse dagen in ieder geval overdag nooit geopend mag zijn.  

Rare fratsen  

De bestuurder van de bus op de foto 
had geluk dat er even geen 
tegenliggers waren op de smalle, 
300 meter lange en brug van de 
Oeverzeggestraat naar het 
parkeerterrein in het Diemerpark. 
(Met dank aan de Margot van Linge 
voor het sturen van de foto).  

 

 
Tijdens de bewonersbijeenkomst over de Toekomst van het Diemerpark op 13 november 2017 
klaagden diverse bewoners over de onveilige verkeerssituatie in de weekenden wanneer veel 
auto’s op zoek gaan naar een parkeerplek in of rond het park. Verkeersborden en verkeerregels 
worden stelselmatig genegeerd. De manier waarop auto’s bij de soortvelden geparkeerd worden, 
blijft een bron van frustratie. Er wordt, met name op zaterdag, als alle 42 plaatsen op het 
parkeerterrein bezet zijn, veel fout geparkeerd, bijvoorbeeld in het groen of op het Dick 
Hilleniuspad. 



   

We blijven een en ander signaleren bij de gemeente, die op enig moment toch in actie zal 
moeten komen om er iets aan te doen.  

Honden 

“Beste Vrienden van het Diemerpark,  
Als IJburger en vooral fietsend genieter van het Diemerpark, 
erger ik me erg aan hondenbezitters, die zich maar niet aan de 
regels willen houden en de ergste vorm daarvan vind ik het los 
laten lopen van meerdere honden in stukken die zijn voorzien van 
de paaltjes met de rode bordjes ‘honden verboden’. Maakt de 
vereniging zich hier ook zorgen over? 
Valt hier iets in te ondernemen? Vriendelijke groet, Ruud” 

“Beste Ruud, 
Wij delen je zorgen volkomen. Op de paden zijn loslopende 
honden onveilig voor fietsers en in de delen waar ze alleen 
aangelijnd mogen komen, of zelfs helemaal niet, verstoren ze 
broedende vogels en andere dieren. Ook zijn niet alle wandelaars 
gediend van loslopende honden die blaffend op hen af komen 
lopen. 

Wij hebben voor dat probleem al aandacht gevraagd bij handhaving en een 
handhavingsverzoek ingediend, helaas met weinig concreet resultaat. Er is ons in een brief 
geantwoord dat geregeld gehandhaafd wordt in het park, dat hondenbezitters erop 
aangesproken worden als ze hun hond laten loslopen en dat zelfs al een enkele keer een boete is 
uitgedeeld. Daar merken wij zelf heel weinig van, terwijl we wel heel vaak in het park 
aanwezig zijn. Ook is ons geantwoord dat in de straten in de omgeving van het park een brief 
in de brievenbussen is gedaan waarin de regels over honden uitgelegd worden, maar die brief 
is erg algemeen en onduidelijk, het lijkt alsof gezegd wordt dat het hele Diemerpark 
uitrengebied is! 

Tijdens door de gemeente georganiseerde gesprekken met diverse parkgebruikers, waar ook 
hondenbezitters bij waren, is het probleem ook aangekaart. Er zouden in de toekomst meer en 
betere losloopgebieden komen in het park, met de verwachting dat de honden dan in de 
overige gebieden aan de lijn gehouden zullen worden. Zelf hebben we daar twijfels bij. 

We zijn ons al een tijd aan het beraden over mogelijkheden om de hondenoverlast in het park 
te verminderen maar zijn ons ervan bewust dat dit moeilijk zal zijn als handhaving niet 
meewerkt. Als je zelf ideeën hebt, zijn die zeker welkom! Voorlopig raden we aan het probleem 
te melden en om handhaving te verzoeken, de gemeente is verplicht om op zo’n verzoek te 
reageren.  Je kunt hier een melding aanmaken: http://bit.ly/2ra8eJH   

En hier wordt uitgelegd hoe je een handhavingsverzoek kunt doen: http://bit.ly/2jgzxy9. 

Vriendelijke groet, Vrienden van het Diemerpark“ 

Voor de duidelijkheid: honden mogen in principe alleen aangelijnd in het park lopen.  
Alleen op de losloopgebieden achter de ‘schapenhekken’ bij de ingang Oeverzeggestraat en de 
ingang Diemerparklaan mogen ze los lopen.  
Er zijn ook enkele plekken waar honden helemaal niet mogen komen: op het strandje in de 
zomer, in het gebied tussen de Diemerzeedijk en het Amsterdam-Rijnkanaal (de ARK-zone), en 
het gebied ten oosten van de grote vijver. 
Hartelijk dank aan de hondenbezitters die zich hier aan houden! 



Nog geen besluit over drones 

Dat de koude dagen voorbij zijn, is voor velen goed nieuws. Het drijft echter ook de liefhebbers 
van drones weer naar het park. Parkbezoekers ervaren door het gebruik van drones een gevoel 
van onveiligheid. Drones geven geluidsoverlast en verstoren broedende vogels. Ook voor 
wandelaars is het niet prettig als de drones hen om de oren vliegen. Samen met een aantal 
andere ‘parken- en natuurvrienden’ verenigd in het Parkenoverleg Amsterdam, hebben we 21 
december 2017 een brief gestuurd naar de gemeenteraad met daarin het ondubbelzinnige 
verzoek om het gebruik van drones in parken en natuurgebieden te verbieden. De gemeenteraad 
heeft op 24 januari besloten om de brief door te sturen naar het College van B&W met het 
verzoek om de brief te beantwoorden. Daarna bleef het stil. 

Vogelnieuws 
(van onze natuurredactie) 

Nestkast voor de torenvalk opgehangen 

Wie geregeld in het Diemerpark komt, heeft hem 
misschien al eens gezien: de torenvalk die hoog in de 
lucht ‘biddend’ naar muizen speurt. Het gaat de laatste 
tijd niet goed met de torenvalk in Nederland: door de 
afname van grasland, waar de vogel muizen kan vinden, 
en door gebrek aan nestgelegenheid, neemt het aantal 
torenvalken af.  

Omdat het Diemerpark met zijn vele muizen een 
geschikt gebied is voor de torenvalk en hij hier al eerder 
een broedpoging heeft ondernomen, hebben de 
Vrienden van het Diemerpark en de SOVON-
broedvogelinventariseergroep Diemerpark het initiatief 

genomen om een torenvalkkast op te hangen in het park. We kregen daarbij de steun van Els 
Corporaal, stadsecologe van de gemeente Amsterdam, die zorgde voor financiering van het 
materiaal. De kast is van hoogwaardig 
materiaal en werd gemaakt door Huub 
Thoonen, nestkastenspecialist. Een betere 
woning zullen de torenvalken niet vinden!  

TenneT, de landelijke netbeheerder die in 
Nederland en in een groot deel van 
Duitsland het hoogspanningsnetwerk 
beheert, was zo vriendelijk om twee 
medewerkers ter beschikking te stellen, die 
onvervaard een hoogspanningsmast in zijn 
geklommen om er de kast in op te hangen. 

Geen ijsvogeljongen dit jaar 

Zondag 29 april hebben we de eerste van de drie jaarlijkse controlerondes van de drie 
ijsvogelwanden in het park uitgevoerd. Zoals te verwachten was, werd in geen enkele wand 
gebroed. Dit teleurstellende resultaat is te wijten aan de korte vorstperiode op het eind van 
afgelopen winter. IJsvogels voeden zich hoofdzakelijk met kleine visjes; als de sloten 
dichtvriezen, kunnen ze niet bij hun eten komen.  
Naar schatting heeft 70 à 90 % van het aantal ijsvogels in en rond Amsterdam de vorstperiode 
niet overleefd. Hopelijk kunnen de overblijvende vogels in de omgeving veel jongen 
grootbrengen, en vinden die volgend jaar de weg naar het Diemerpark. 



Verenigingsnieuws 

Lidmaatschap  

Wil je lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of  heb je het 

lidmaatschapsgeld voor 2018 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij je uit om € 5,- over te maken (méér mag ook) op ons 

bankrekeningnr. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Tot slot   

Heb je vragen over één van bovenstaande onderwerpen? Wil je meer gedetailleerde informatie 
of wil  je andere zaken aan de orde stellen? Dan horen we dat graag! 
Ook als je zelf iets over het park in de Nieuwsbrief wil schrijven: we houden ons aanbevolen!  
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden.  

De bestuursleden zijn: Kees Lakerveld, Marianne Elbers en Leen Pauwels. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813 (WhatsApp/SMS: 06 3655 4881) 

• e- mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
www.facebook.com/Diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  
www. twitter.com/diemerparkgroen 

 


